
    Pohjois-Karjalan lintutieteellinen yhdistys r.y. 

TOIMINTAKERTOMUS  vuodelta 2022 

1. Hallitus   Puheenjohtajana jatkoi 12.  kautta Hannu Lehtoranta. Muut hallituksen 

toimihenkilöt: varapuheenjohtaja Toni Nurmi, sihteeri Mikko Hiltunen, rahastonhoitaja 

Janne Leppänen. Muut jäsenet olivat Anniina Kontiokorpi ja uutena Elias Kaasinen.  

Hallitus kokoontui neljä kertaa. Lisäksi hallitus kävi keskusteluja hallitusasioiden 

valmistelussa sähköpostiviesteillä ja puhelimella. 

2.Toiminta 

2.1 Kokoukset ja kokoontumiset    Sääntöjen mukaisesti pidettiin yksi vuosikokous. Se pidettiin 
koronaepidemian takia GoogleMeet kokouksena 18.3.2022 (9). Kokousaineistot olivat etukäteen 
jäsenistölle esillä kotisivuilla. 
 

2.2  Tapahtumat 

 Alkuvuonna elettiin vielä koronan rajoitusaikoja. 

29.—30.1. Pihabongaus. P-K:ssa osallistui 870 pihaa eli yli sata enemmän kuin ed. vuonna. 

Tammi-maaliskuu. Kesälahden lintunäyttely Sovintolassa jatkui. Kävijöitä satoja. 

6.2. Rengastajakokous.  Pandemian takia kokous oli järjestetty etäkokouksena. P-K:n 

rengastajia osallistui parikymmentä. 

Maaliskuu. Järjestettiin Merikotkan paluu- valokuvanäyttely Reijolan kirjastossa.  

8.-9.4. Pönttösorvaustapahtuma Enossa. 8.4. StoraEnson tapahtumana ja 9.4. omat talkoot. 

7.5. Tornien taisto päästiin järjestämään tauon jälkeen. P-K:sta osallistui 14 tornia. Parhaan 

tuloksen täällä teki Outokummussa Rannan Juvolan torni (92 lajia). Samana päivänä BL järjesti 

Bongaa päivä pihalla tapahtuman, johon osallistuttiin Pohjois-Karjalassa melko innokkaasti. 

11.6. Yölaulajapyöräily Reijolassa. 9 osallistujaa. (Jani Varis) 

17.-19.6. Henrik Rantanen esitteli lintuharrastusta ja edusti PKLTYtä Kontiolahdella 

järjestetyillä erämessuilla.  

1.7. Rengastusnäyös ja lähilinturetki Polvijärven Savirannassa (Janne Leppänen,Päivi 

Ronkainen) 

13.8. Lehdon ja tikkametsän ennallistustalkoot Lieksa Vuonislahti. Luonnonperintösäätiön 

omistama Tikkapiilon suojelualue. Yhteishanke LPR-säätiö, PKLTY, Kohtuus-liike ja JSLY.  



20.7. Opastettu lintutornipäivystys Polvijärven Ruvastornilla (Pol tapahtumaviikolla) (Janne 

Leppänen) 

27.8. Suomen luonnon päivä, Lintuesitelmä/Atlastiedotus Juuan kirjastossa (Janne Leppänen, 

Hannu Lehtoranta) 

24.9. PKLTY oli mukana Joensuussa järjestetyssä Metsämarssissa, jossa vaadittiin metsien 

lisäsuojelua. 

1.10. Muuton havainnointipäivä Vuoniemessä. 5 osallistujaa. (EuroBirdWatch, Jani Varis).  

12.-13.11.  Lauantaina vietettiin PKLTY:n 50 vuotisjuhlaa. Lintutekoja Karjalassa 

juhlaseminaarin puheenjohtajana toimi Anniina Kontiokorpi. Seminaarissa kuultiin esitelmät 

”Valkoposkihanhet ja hanhipellot” (Mika Pirinen),” PKLTY lintuvesien kunnostajana” (Sami 

Raimoaho), ”Tuloksia haukanpesien huomioimisesta metsätaloudessa” (Hannu Lehtoranta), 

”Höylas- sisämaan lintuasema” (Juha Miettinen). Osallistujia oli noin 80. Iltajuhlassa nautittiin 

maistuva illallinen ja kuultiin päätoimittajamme Jenna-Marie Laineen musiikkiesityksiä. 

Juhlapuheen piti Anniina Kontiokorpi. Juhlan yhteydessä palkittiin BirdLife Suomen hopeisella 

merkillä Janne Leppänen ja Harri Kontkanen. Pronssisen merkin saivat Markku Huttunen, Tapio 

Piipponen ja Jani Varis. Sunnuntaina pidettiin BirdLife Suomen edustajiston kokous. 

3.12. Hepolahden lintuvesikunnostuskohteen talkoot.  

Pönttöjen myynti jatkui muutamien yksityisten pönttörakentajien avulla (JaL,HL), mutta 

toritapahtumaa ei järjestetty. 

Enon kerho jatkoi erittäin aktiivista toimintaansa. Lintukerhon kokoontumisia oli 14, joissa 

osallistumisia 220 (keskim. 16/kerta). Kävijöinä 34 eri henkilöä. Lisäksi kymmenkunta retkeä ja 

tapahtumaa. Kerhon toimintaraportti liitteenä. 

 PKLTY:n nuorisoryhmä (liittyminen rose.aaltonen@gmail.com ). 

2.3.  Julkaisu- ja tiedotustoiminta    Yhdistyksen lehti Siipirikko ilmestyi yhtenä numerona. 

Päätoimittajana toimii Jenna-Marie Laine. WWW-sivuston hoitajana toimi Mikko Hiltunen ja 

Facebook-ryhmän hoitajana Anniina Kontiokorpi. Facebook sivuilla oli yli 1 200 seuraajaa. 

Www- sivuston merkitys yhdistyksen toiminnan päämäärien edistämisessä ja tiedon 

välittämisessä on tärkeässä roolissa.  

Yhdistyksen Uutiskirjeitä lähetettiin kaksi. Lintukeskusteluiden ja osin tiedotuksen kanavana 

käytettiin   pk_lintulista@googlegroups.com.  Ylläpitäjänä toimi Anniina Kontiokorpi 

(ilmoittautuminen hänelle). Lintuasioissa yhdistys oli monia kertoja esillä Yle Joensuun 

haastatteluissa (mm 15.3. pöllötilanteesta HL, huhtik. lintumuutosta Elias Kaasinen ja mm. 

punajalkahaukoista TV alue- ja valtakunnan uutisissa HL). Minna Pyykön aamussa jututettiin 

Janne Leppästä. Myös maakuntalehti Karjalaisessa yhdistyksen lintuasiat olivat esillä. Lisäksi 

lintuasioista kirjoitetaan paikallislehtiin säännöllisesti (Ylä-Karjala/Martti Timonen, Vaarojen 
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Sanomat/Hannu Lehtoranta, Outokummun Seutu/Janne Leppänen). Yhdistyksen tapahtumista 

tiedotettiin BirdLife lehdessä, uutiskirjeissä, lintulistalla, kotisivuilla ja Facebookissa. Ilomantsin 

sääksikamera oli toiminnassa neljättä vuotta ja sillä on Youtubessa yli 2 000 seuraajaa. Tänä 

kesänä saimme videoiden tekijöiden joukkoon uusia aktiiveja ja erilaisia koostevideoita 

julkaistiin kaikkiaan 24 kappaletta. Rengastustapahtumasta tehtyä videota on katseltu yli 2 500 

kertaa ja viime kesän videoita on katsottu kaikkiaan lähes 50 000 kertaa. 

2.4.  Höytiäisen kanavan lintuasema 2022 

Tarkempi raportti aseman toiminnasta liitteenä. 

Lintuaseman remontti jatkui rakennuksen purkamisen ja materiaalin poiskuljetuksen 

merkeissä. Uudeksi asematilaksi tilattiin loppuvuonna tilavaunu. 

2.5.  Lintujensuojelu     Yhdistys osallistui BirdLife Suomen, Luomuksen ja Metsähallituksen  

uhanalaisten ja vähälukuisten lajien seurantatutkimuksiin. Linnustonsuojelun edistämiseksi 

yhdistys teki yhteistyötä eri tahojen kanssa. Suojelupainotteista toimintaa tehtiin viranomais-, 

kunta- ja paikallistasolla ja yksittäisten lintu- ja luontoharrastajien keskuudessa. TIIRA- 

havaintoaineistoa hyödynnettiin linnustonsuojelua edistävissä yhteyksissä.  Suojeluvastaavana 

toimi Anniina Kontiokorpi. Osallistuimme aktiivisesti Korpivaaran tuulivoimahankkeen 

sidosryhmäyhteistyöhön ja lausuimme hankkeen YVA-ohjelmasta. Lisäksi osallistuimme 

lukuisiin kaavahankkeisiin luovuttamalla havaintoaineistoa alueen luonnonsuojeluyhdistyksille.  

 

Vuosi oli neljävuotisen lintuatlaksen käynnistymisvuosi. Kesällä 2022 toteutettiin laskentoja 

erityisesti suoalueilla yhteistyössä Pohjois-Karjalan luonnonsuojelupiirin kanssa. Osallistuttiin 

talkootyönä Juuan Ahvenlahden katselulavan rakentamiseen. Laskentavastaavana toimi Jari 

Kontiokorpi. Laskennoissa toteutettiin talvilintu-, linja- ja vesilintulaskentoja (mm. uusintoja 

1980-luvun vesilintulaskennoista Ilomantsi, Juuka). Juuan lintuharrastajat tekivät 

linnustoselvityksen Nurmeksen Ylikylään suunnitellun tuulivoimapuiston alueelle. Vastaavan 

selvityksen teki yksityinen lintuharrastaja myös Uimaharjussa. 

Vuonna 2015 perustetun Valkkari Pohjois-Karjala työryhmän työskentely hiipui. Ruokintoja on 

jatkettu epävirallisemmin vapaaehtoisten toimesta. Petolintujen pesäseuranta jatkui 

aktiivisena. Hakkuutilanteisiin annettiin muutamia ohjeistuksia. Luomuksen kautta pesätietoja 

saadaan siirtymään metsänomistajien käyttämään Metsään.fi palveluun. Tiedotukseen 

liittyvien parannusten kehittely jatkuu edelleen.  HL on toiminut Sääksisäätiön haukka- ja 

pöllötyöryhmässä.  Yhdistyksen jäsenillä on merkittävä määrä pöllön- ja tuulihaukan pönttöjä, 

muita pöntötyksiä sekä isojen haukkojen tekopesiä. Pönttöjä myytiin kysynnän mukaan. Risto 

Juvaste organisoi lintujen talviruokintaan merkittävän määrän talipötköjä, auringonkukkaa ja 

pähkinää. 

Liperin Hepolahden ja Viinijärven Nivanlahden kunnostushanketta toteuttivat edelleen. 

Hanketta toteuttavat edelleen Asmo ja Sami Raimoaho. Lisäksi ELY:ltä haettiin rahoitusta 

uuteen alueilla toteutettavaan hankkeeseen. 



Keski-Karjalan hanhityöryhmässä toimi Tuomo Eronen ja Joensuun seudun hanhityöryhmässä a 

Hannu Lehtoranta. HL aloitti ProAgrian Hanhipeltosuunnitteluhankkeen ohjausryhmässä. 

2.6.  Arkistot ja lintuhavaintojen keruu Vuodesta 2007 lähtien yhdistyksen lintuhavaintojen 

keruu ja arkistointi on tapahtunut Tiira- havaintojärjestelmään.  Lisäksi arkistoitavia havaintoja 

kerätään erikseen petolintujen pesinnästä. PKLTY:n petolintuarkistoon pesintään liittyviä 

havaintoja on kerätty aktiivisesti vuodesta 1982 lähtien (ylläpitäjänä Hannu Lehtoranta). 

Petolintujen pesien tietoja tallennetaan Helsingin Yliopiston Rengastustoimiston järjestelmään 

(pesintävuodesta 2012 alkaen). Heinävesi liitettiin vuoden 2021 alusta Pohjois-Karjalan 

maakuntaan. PKLTY:n sääntöjen mukaan yhdistyksen toimialue on Pohjois-Karjala, joten 

Heinävesi kuuluu jatkossa PKLTY:n toiminta-alueeseen. Päällekkäisyys Orioluksen kanssa on 

olemassa, mutta toistaiseksi Heinäveden havaintoaineiston omistaa Oriolus. 

Alueellisia harvinaisuushavaintoja tarkasti ja arkistoi ARK (Pj. Ari Latja, jäsenet Harri 

Kontkanen, Ari Parviainen) 

 Tiira- havaintojärjestelmään ilmoitettiin vuonna 2022 P-K:sta yhteensä 59 027 havaintoa noin 

4,7 milj yksilöstä (v.2022 53 289 hav, 3,9 milj. yks). Tiirassa on nyt (vv.2007-2022) tallennettuna 

P-K:sta 729 820 havaintoa lähes 70 miljoonasta yksilöstä. PKLTY:n yhdistyskäyttäjinä toimivat 

Harri Kontkanen, Hannu Lehtoranta, , Janne Leppänen, Tuomo Eronen sekä 

pääyhdistyskäyttäjänä Jani Varis. Yhdistyskäyttäjät seuraavat havaintoaineiston laatua ja 

tekevät siinä tarvittavia tarkistuksia, yhdistämisiä ja poistoja. 

Yhdistyksen hallitus on harkintansa mukaan luovuttanut havaintoarkistojen tietoja sopiviksi 

katsomiinsa tarkoituksiin. 

   

2.7. Kirjasto Yhdistyksen kirjasto on sijoitettuna yliopistolle (Natura-talo, atk-luokka). 

Lintulehtivaihdon myötä yhdistykselle saapuu valtaosa maamme lintulehdistä. Uusimmat 

lehdet tulevat puheenjohtajalle. Yhdistykselle lahjoitettiin Esko Lapin laajaa lintuaineistoa. 

2.8.  Retket ja retkikummitoiminta   Yhdistyksen retkikummeina toimivat Hannu Lehtoranta,  

Jani Varis, ja Tapio Piipponen.(Tornien taistot ja EuroBirdWatch tapahtuma ja tietenkin Enon 

kerhon aktiivinen toiminta). 

3.  Talous    Tilivuoden tulos oli ylijäämäinen 8 639,41 €. Yhdistyksen oma pääoma vuoden 

lopussa oli 45 911,30 €. Jäsenmaksu oli 26 €, opiskelijoilta 21 € ja perhejäseniltä 5 €. 

Jäsenmäärä oli vuoden 2022 lopussa 323, joista 17 perhejäsentä. Jäsenmaksusta 13 € jäseneltä 

meni BirdLife Suomelle. 

Toiminnantarkastajina toimivat Auli Patjas ja Reijo Sipilä, varalla Harri Kontkanen ja Jyri Pötry. 

4.  Yhteydet muihin yhdistyksiin  Yhdistyksen edustajina BirdLife Suomen edustajistossa 

toimivat Hannu Lehtoranta, Jani Varis ja Rose Aaltonen. Kevätkokous pidettiin Raumalla 26-



27.3. hybridikokouksena. Syyskokous pidettiin Joensuussa 13.11. Kaikki kolme edustajaa 

osallistuivat molempiin kokouksiin. Hannu Lehtoranta valittiin toiselle 2-vuotiskaudelle BirdLife 

Suomen hallitukseen. Yhteistyötä tehtiin muun muassa Pohjois-Karjalan luonnonsuojelupiirin, 

Joensuun seudun luonnonystävien ja Keski-Karjalan luonto ry:n kanssa.  

5.  Palkitsemiset       

Vuoden 2021 Positiivisena lintutekona palkittiin Pohjois-Karjalassa aloitettu 

hanhipeltotoiminta. Hanhipelloilla pyritään tarjoamaan levähtäville hanhille 

ruokailumahdollisuus samalla kun hanhien tuhoja muille viljelyksille vähennetään. Valinta oli 

hyvin esillä tiedostusvälineissä, myös BirdLife lehdessä. 

Tämä toimintakertomus hyväksyttiin yhdistyksen sääntömääräisessä vuosikokouksessa 

16.3.2023. 


